
У вівторок, 14 липня, 
відбулося чергове засідан
ня керівників підприємств 
зони відчуження і зони бе
зумовного (обов“язкового) 
відселення, яке провів на
чальник АЗВ Олександр 
Гребенюк.

Відкриваючи нараду, він 
проінформував її учасників 
про засідання Кабінету 
Міністрів, на якому розгля
далося питання про стан 
використання коштів Фон
ду для здійснення заходів 
щодо ліквідації наслідків

Чорнобильської катастрофи 
та соціального захисту насе
лення. Із доповідями на ньо
му виступили міністр Украї
ни з питань надзвичайних си
туацій та у справах захисту 
населення від наслідків Чор
нобильської катастрофи Ва
лерій Кальченко і начальник 
ГоловКРУ, заступник міністра 
фінансів Микола Каленський. 
За словами міністра, засідан
ня було плідним, до роботи 
відомства зауваження були 
незначні. Зрозуміло, що після 
прийнятого президентського

хувань до Чорнобильського 
фонду доведеться мобілізува
ти усі резерви, щоб не при
пинилася робота у зоні відчу
ження.

На засіданні уряду було 
прийнято протокольне рішен
ня, в якому визнані конкретні

заходи і кроки, спрямовані 
на докорінне поліпшення 
використання Чорно
бильського фонду. Цілий 
ряд змін у зв“язку з цим 
буде запропоновано вне
сти у діючі закони, котрі тор
каються ліквідації наслідків 
аварії на ЧАЕС та соціаль
ного захисту населення.

Найболючіша проблема, 
яка зараз хвилює Адмініст
рацію зони відчуження, ке
рівників підприємств та 
організацій - це подальше 
фінансування. На поточний 
рік Кабінет Міністрів Украї
ни залімітував 99 мільйонів 
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гривень на роботи, які пов“язані з ліквідацією наслідків 
аварії на ЧАЕС. За підрахунками економістів, на мінімальне 
утримання працівників зони відчуження і зони безумов
ного (обо8”язкового) відселення та виконання робіт по
трібно 138 мільйонів гривень. Отже, вахтовики майже два 
останніх місяці року працюватимуть без грошей. Чи змо
жемо належним чином вийти з цієї ситуації, чи будуть 
вишукані внутрішні резерви, які зменшать витрати?

Велика надія у цьому плані покладалася на виконан
ня програм “Ліс" та “Метал” , але вони не виправдали 
сподівань. Ні ДП “Комплекс” , ні ДП “Чорнобильліс” не 
змогли зробити навіть того, що за короткий час після 
відселення Поліського району зуміли “прокрутити” дрібні 
приватні фірми. “Коли не хочуть працювати - шукають 
причини, а коли хочуть - знаходять можливості”, - корот
ко резюмував Олександр Гребенюк.

На ній також прозвучала гостра критика на адресу 
держпідприємств “Чорнобильінтерінформ” та “РУЗОД”.

На нараді також пролунала інформація, яка заціка
вить наших читачів.

Начальник АЗВ готовий підписати розпорядження про 
закриття з 1 вересня вахтового селища Зелений Мис.

Якщо, наступного тижня надійдуть гроші, то одразу ж 
буде погашена заборгованість за енергоносії. Значить, у 
гуртожитках зони відчуження з'явиться гаряча вода.

У зоні відчуження почали з'являтися військові підроз
діли. Це теж один із резервів економії коштів - цивільні 
формування змінюються військовими. Перша така “ла
стівка’’ з'явилася на об“єкті “Укриття” , на охорону яко
го прибув гірсько-рятувальний загін МНС України.

Розпочався грибний сезон. За даними ДП “РАДЕК", 
усі гриби у зоні відчуження накопичують значну дозу 
радіонуклідів. Навіть важко пояснити, але у поточному 
році при вимірюванні грибів дозиметр зашкалює більше 
ніж у 1987-му. Так, лисички, зібрані у Заліссі, перевищу
ють допустимі норми у 400 разів, біля озера Глибоке (по
близу Прип'яті) - у 5 тисяч разів, то ж чи варто ризикува
ти своїм здоров'ям?

Микола БАРСЬКИЙ.


